

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Thursday, June 5, 1986

• 0905

**The Chairman:** Good morning, ladies and gentlemen, and welcome to the hearings of the Special Committee on Child Care in Medicine Hat. We are very pleased to have all of you with us today.

Our first speaker this morning is Mr. Bob Wanner from the City of Medicine Hat, joined by Larry Bonneville and Susan Costea. Good morning.

**Mr. Bob Wanner (Superintendent of Social Planning, City of Medicine Hat):** Good morning, Madam Chairman. First of all, let me welcome you to Medicine Hat. Our elected officials, mayor and members of council are in a city which is close to your constituency in Hamilton at the Federation of Canadian Municipalities. They hope to be able to meet with you later this afternoon.

**The Chairman:** Very good.

**Mr. Wanner:** We hope you have enjoyed our community. I hope you get the chance to see a little bit more of it before the day is out.

**The Chairman:** Thank you.

**Mr. Wanner:** I would like to formally introduce Mrs. Susan Costea, who is the co-ordinator of day care services for the city, and Larry Bonneville, who is the community development co-ordinator for the City of Medicine Hat.

The submission we have before you this morning is a very brief summary of some of the issues which primarily represent the views of the administrative staff of the City of Medicine Hat. Because of time logistics, there has not been an opportunity for it to receive formal endorsement by our city council. However, the majority of issues mentioned in here we believe to be representative of the views of our elected officials.

• 0910

We intend that our comments now will be very brief. We apologize for the fact that we were not able to have it to you ahead of time. I would like to check whether or not you would like an opportunity to quickly read through it—or would you choose that we quickly walk you through it?

**The Chairman:** I think if you could quickly walk us through it that would be best.

**Mr. Wanner:** Okay. I am going to begin with a few preliminary remarks from the preamble and I will then turn it over to Mr. Bonneville, who will cover the major points from the document.

Just to speak first to the preamble, the City of Medicine Hat has had a long and somewhat unique involvement in child care in the Province of Alberta. We were one of the first municipalities in the province to become actively involved in the provision of child care services and we continue to be exten-

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le jeudi 5 juin 1986

**La présidente:** Bonjour, mesdames et messieurs. Je vous souhaite la bienvenue aux auditions, à Medicine Hat, du Comité spécial sur la garde d'enfants. Il me fait plaisir d'être avec vous aujourd'hui.

Nous entendrons ce matin M. Rob Wanner, de la ville de Medicine Hat, ainsi que Larry Bonneville et Susan Costea. Bonjour.

**M. Bob Wanner (surintendant de la planification sociale, ville de Medicine Hat):** Bonjour madame la présidente. Tout d'abord, je vous souhaite la bienvenue à Medicine Hat. Nos édiles municipaux, le maire et les membres du conseil sont dans une ville non loin de votre circonscription à Hamilton, à la réunion de la Fédération des municipalités canadiennes. Ils espèrent pouvoir vous rencontrer plus tard cet après-midi.

**La présidente:** Très bien.

**M. Wanner:** J'espère que vous vous plaisez chez nous. J'espère que vous aurez l'occasion, avant la fin de la journée, de visiter un peu plus notre ville.

**La présidente:** Merci.

**M. Wanner:** Je vous présente M<sup>me</sup> Susan Costea, coordonnatrice des services de garde d'enfants, et Larry Bonneville, coordonnateur du développement communautaire, tous deux à l'emploi de la ville de Medicine Hat.

Le mémoire que nous vous présentons ce matin est un très bref résumé du point de vue du personnel administratif de la ville de Medicine Hat sur la question. À cause des contraintes de temps, le conseil de ville n'a pu endosser officiellement ce mémoire. Cependant, nous croyons que les positions exprimées dans le mémoire représentent l'opinion de nos représentants élus.

Nos commentaires seront brefs. Nous nous excusons de ne pas avoir pu faire parvenir le mémoire à l'avance. Préférez-vous prendre un peu de temps pour le lire ou voulez-vous que nous vous l'exposions rapidement?

**La présidente:** Il serait mieux que vous nous l'exposiez rapidement.

**M. Wanner:** Très bien. Je vais faire quelques observations tirées du préambule et je demanderai ensuite à M. Bonneville de traiter les points principaux du mémoire.

La ville de Medicine Hat, depuis longtemps, a une situation assez unique en Alberta en ce qui concerne la fourniture des services de garde d'enfants. Nous sommes une des premières municipalités à nous engager activement dans ce domaine et